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                                                   Új gyermekorvos Lánycsókon 

Dr. Mammel Marianna vagyok, férjemmel és két gyermekemmel Szajkon élek. 

2006-ban végeztem a Pécsi Orvostudományi Egyetemen. Ezt követően a Mohácsi Kórház 
Gyermekosztályán dolgoztam 2017-ig. Ezen időszak alatt született a két gyermekem valamint 2017-ben 
csecsemő- és gyermekgyógyászatból szakvizsgát tettem. 2018-tól a Tolna Megyei Balassa János kórház 
Gyermekosztályán dolgoztam Szekszárdon. Itt fő érdeklődési körömnek megfelelően gyermek 
tüdőgyógyász szakvizsgát szereztem. Csete doktornő megkeresését követően döntöttünk úgy családommal, 
hogy visszajövök lakhelyünkhöz közel dolgozni. 

Remélem, hogy a szakmai tapasztalatok ill. a gyermekeim ellátása során szerzett tapasztalatokkal Csete 
doktornő méltó utódja leszek! 

Sok szeretettel várjuk továbbra is a kis betegeket Jerger Jánosné Arankával a megszokott helyen kicsit 
megváltozott rendelési időben! 

Elérhetőség : 06 69 364-677                06 20 510 3788 

Rendelési idő:  

       - hétfő 8-12 

       - kedd 8-10  / 13-15 csecsemő tanácsadás 

       - szerda 8-10 / 10-12 csecsemő  tanácsadás 

       - csütörtök 13-15 

       - péntek 8-12 
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Máté, hogy jutottál el az egész estét betöltő 

előadásig ? 

Testvéremmel már óvodás korunk óta érdekel 

minket a színház.  Saját otthoni színházat is 

alapítottunk. Egy kisebb társulatunk is lett, mellyel 

sok helyen voltunk fellépni:  Bólyban, Szajkon, 

Balatonon és persze Lánycsókon. Repertoárunkban 

megtalálható a balett, operett, musical, próza.  Az 

eddig rendezett előadásaim: Marie Antoinette, 

Mágnás Miska, Rebecca, Elisabeth, Diótörő, 

Rómeó és Júlia, de talán a legsikeresebb az István a 

király, melyet augusztus 20-án mutattunk be 

Lánycsókon. 

2018-ban volt szerencsém a Budapesti 

Operettszínházzal közösen játszani a darabot, így 

nagyon megszerettem.  

2019 augusztusában, én megálmodtam, 

hogy  jövőre megrendezem az Ifjúsági Ház 

Szabadtéri Színpadára a rockoperát, szerencsére 

meg is valósult. 

A megvalósítás során milyen akadályokba 

ütköztél ? 

A munkálatokat már 3-4 hónappal előbb elkezdtem 

koreografálni, hogy olyan táncok legyenek, melyek 

kimutatják az adott helyzetet. Díszletet terveztem, 

mely egyszerű, de nagy a jelentősége. Jelmezeken 

gondolkodtam, melyek nem is a nagyon régiek, sem 

a legmodernebbek, köztes megoldást kerestem.... 

A Rockoperában mazsorettesek, busók, 

tűzzsonglőrök, piro effektek színesítették meg az 

előadást. 

Július közepén kezdődtek el a próbafolyamatok. 

Nagyon izgultam a megbeszélésen, hogy elsősorban 

a szereplők, hogy fogják fogadni a terveim és 

elképzeléseim. 

Szerencsére nagyon tetszett nekik és izgatottan 

várták a munkát. 

Hetente több próba is volt, eleinte külön-külön, 

hogy mindenkivel tudjak foglalkozni. 

Már itt nagyon sok félelmem volt az előadással 

kapcsolatban a vírushelyzet,  szereplő 

keresés\beugrás és persze az időjárás miatt. De 

szerencsére minden rendben volt és egészséges volt 

mindenki. 

Kik voltak a segítőid ? 

 Nagy örömömre sokan segítették a munkám: 

többek között Szabó Krisztina, aki koreográfusi 

asszisztensként is jelen volt főszerep és tánckari 

szerepe mellett. Testvéremmel, Szeifert Erikkel, 

sokat dolgoztunk együtt a díszlet terveken, és 

készítésében, főszerepe mellett. Szüleim, 

nagyszüleim is a segítségemre voltak, és persze még 

sokan mások.... A színpadon 7 próbánk volt ebből 3 

volt nagy jelmezes főpróba, még ott is voltak 

változtatások. Kritikus vagyok, ha én rendezek 

előadást. Őszintén el szoktam mondani, hogy mi 

tetszik és mi nem. Addig csináltatok valamit, 

mígnem úgy megy, ahogy elképzeltem. Igyekeztem 

mindenben segíteni őket. 

Nagy kihívás volt egyszerre rendező, koreográfus és 

főszereplő is lenni egyben, hiszen így nem tudtam 

mindig kívülről nézni az egész darabot. 

Miután lement a főpróba, még nagyon sok dolgunk 

volt, tisztázni a lépéseket, járásokat, 

gyorsöltözéseket... Őszintén elmondom, hogy 3 órát 

tudtam aludni, hiszen rengeteg munka volt még 

vissza és nagy volt az izgalom, hogy minden úgy 

működjön, ahogy kell. Előadás előtt mindenki 

nagyon izgult, ezt ki merem jelenteni. Boldog 

vagyok, hogy ennyien megtiszteltek jelenlétükkel. 

Elkezdődött a várva várt hatalmas pillanat. Minden 

percét élveztük. 

Érzéseid az előadás, a fellépést befejező vastaps 

alatt ? 

 Fantasztikus volt érzékelni, hogy mennyire tetszik 

a közönségnek, csak vitt minket a lendület. Amikor 

a koronázás volt, két érzés játszódott le bennem: 

kettőt pislogtam és már vége is az előadásnak, és ezt 

nagyon sajnáltuk mindannyian. Másik gondolatom 

pedig az volt, hogy el sem hiszem hogy sikerült 

megvalósítani ezt az egészet. Büszke voltam 

magamra, hogy nem adtam fel, akármennyi 

akadályba ütköztem.   

Nagyon sok pozitív visszajelzést kaptam, melynek 

nagyon örülök. Megérte a sok munka, kitartás, 

erőbedobás. A felvételt én is megnéztem, nagyon jó 

volt látni az egészet. Persze tökéletes előadás nincs, 

mindig van mit javítani. Véleményem szerint három 

olyan próbával megcsinálni az előadást, amin 

mindenki jelen volt,  szuper lett a végeredmény. A 

végén a hatalmas taps.... egyszerűen..... csoda volt. 

Reméljük még játszhatjuk! Nagyon köszönjük 

figyelmüket, és jelenlétüket! 

Gratulálok, további sok sikert a kitűzött célok 

eléréséhez! 

 

Riportot készítette: Gaál Mária 

Riport Szeifert Mátéval, az „ István, a király” rendező-  

koreográfus- és főszereplőjével 
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Akikre büszkék vagyunk… Riport Kálmán Tamással 

Tamás, hogy alakult ki, mi indította el a rádió 

gyűjtést ? 

Egy régebbi munkahelyemen a főnököm megkért, 

hogy a házából vigyek a szeméttelepre három öreg 

rádiót. Elkértem tőle s haza vittem. Az egyik rádió 

javítás után még aznap éjjel megszólalt. Akkor éjjel 

jött az az elhatározás, hogy gyűjteni fogom a régi 

rádiókat. 

Melyik a legrégebbi rádiód ? 
Orion 66, Telefunken 238V ez a két rádió 1936-ból 

való, a legrégebbi készülék viszont egy 1932-es 

hordozható táskagramofon- Molot márkájú. 

Melyik a számodra legkedvesebb rádió, és 

miért? 

Sok rádióra mondhatom, hogy kedves nekem, de 

talán a legelső rádió egy Orion AR311, mert ehhez 

egy aranyos történet tartozik: amikor hazavittem 

egy centis vastag por takarta, feleségem meg is szólt 

érte. Miután megjavítottam, megtisztítottam, fél 

évig a konyhában volt a készülék, a nejem 

birtokolta, többször hallgatta az esti mesét is rajta. 

Jelenleg hány rádió látható a múzeumban ? 

570 készülék található a három helyiségből álló 

múzeumban, ezek rádiók, lemezjátszók, szalagos- 

és kazettás magnetofonok ill. ezek kombinációi. 

Találhatóak modernebb készülékek is már, hiszen 

ezek is öregszenek. 

Emlékezetes sztori a gyűjtés alatt ? 

Budapesten jártunk egy rádióért, hazafelé 

telefonhívást kaptunk, hogy Tökölön eladnának régi 

rádiókat. Szerencsés véletlen volt, hogy éppen arra 

jártunk, jó pár régi rádióval bővült a gyűjtemény. 

Közös ismerősünk is volt. Milyen kicsi a világ! Egy 

másik telefonhívás Székesfehérvárról pedig 

barátsággal, közös programmal (Bori-

várlátogatással, városnézéssel) zárult, később a 

rádióajándékozó a  múzeumot is megtekintette 

Lánycsókon. 

A múzeumnak van nyitvatartási ideje ? 

 Nincs nyitvatartási idő, de előzetes telefonos 

egyeztetés ajánlott. (06-70-7737754 ) 

Minden érdeklődőt örömmel fogadtok. Eddig ki 

volt a legtávolabbi vendég? 

Kanadából volt a legtávolabbi vendég, közelebbről 

pedig Franciaországból, Németországból, 

Ausztriából, Romániából. Voltak csoportok, 

családok, egyéni látogatók. Wattrelos -Mohács 

testvérvárosa Franciaországból- iskolájából kétszer 

is meglátogattak- Mészáros Zita Ifjúsági Centrum 

vezetője jóvoltából. 

Mit jelent, mit ad neked a rádiók gyűjtése ? 

A rádiók gyűjtése nyilvánvalóan egyfajta hobbiként 

kezdődött. Amikor már nem fért el a lakás 

különböző helyein, akkor fogalmazódott meg 

bennünk a közszemlére-tétel kérdése. Ekkor kb. 70 

db rádió volt a kollekció. Amikor sikerült 

kialakítani az első helyiséget, akkor érett meg a 

gondolat is, hogy nemcsak magunknak mentjük 

meg ezeket a készülékeket, hanem másoknak, 

közvetett úton az utókornak is. A látogatóknak ilyen 

módon emlékeket gyártunk s idézünk fel. Örömet 

jelent nekünk is, ha valaki nosztalgiázni tud a 

múzeumban. 

Gratulálok a 2020 július 15-én ünnepelt 15 éves 

jubileumhoz, és kívánok még nagyon sok 

érdeklődő vendéget! 

Riportot készítette : Gaál Mária 
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Hihetetlen, hogy már 25 éve van Lánycsókon német 

önkormányzat. Számomra sosem volt kérdés, hogy 

melyik nemzetiséghez tartozom, bár szüleimnek 

erről sosem kellett beszélni, ez természetes volt. 

Felnőttként már az is fontos volt, hogy tegyek 

valamit egy közösségért. A legfontosabb közösség, 

családomon kívül, nemzetiségem. Amikor lehetőség 

adódott ,  elsőként kezdeményeztem az 

önkormányzati választások megtartását falunkban. 

Úgy éreztem, ha lehetőséget biztosít a törvény és 

nem élünk vele, akkor meg sem érdemeljük. 

Szerencsére sokan gondolták így. Sosem felejtem el 

azt a napot, amikor a II. világháborús emlékműnél 

először énekeltük el a magyarországi németek 

himnuszát. Először csak egy két hangot lehetett 

hallani, majd egyre erősödött, egyre többen 

énekelték. Amikor körülnéztem láttam az idősebb 

emberek arcán legördülő könnyeket. Aztán 

észrevettem édesapámat is, az úton állt és velünk 

énekelt. Tudtam, hogy jó úton járok. Nagy élmény 

volt az is, amikor meg tudtam mutatni az 

iskolásoknak, a Német Ház átépítésekor, hogy néz 

ki a vert fal. Azt a lelkesedést sem felejtem el, 

amikor munkát szerveztünk a Német Ház 

felújításakor. Mennyien eljöttek és milyen örömmel 

dolgoztak. A ház átadásakor szomorú is voltam, 

mert már nem lehetett velem, aki végig támogatott 

ebben. De amikor két kolléganőm csodálatos 

énekkel megköszönte munkámat talán ez a fájdalom 

is csökkent. Mindig sajátomnak is éreztem e házat, 

fontos volt, hogy németségnek is legyen egy 

épülete. Később itt valósultak meg a kiállítóterek, 

ahol megőrizhetjük és továbbadhatjuk 

gyermekeinknek és unokáinknak tárgyi 

emlékeinket. Itt csodálhatom meg minden 

alkalommal nagyanyám esküvői ruháját is, itt van 

az a Kenstuch, amit anyukám kapott, amikor a 

nővérem megszületett… 

Milyen nagy öröm és persze sok munka is volt, 

amikor a régi fényképeket feljavítottam és ismerős 

arcok villantak elő, érdekes történetekre derült fény. 

Mikor unokáim olyan természetességgel beszélnek 

nemzetiségükről és a Német Házról, nagyon jó 

érzés. Egy fotó villan be, amikor unokám 

keresztelőjekor egy képet készítettünk a régi 

bölcsővel. Szívemet melengeti, ha bármelyik 

unokámhoz németül szólok és megérti, és válaszol. 

Talán valamit sikerült továbbadnom a családon 

belül is. Milyen szép volt, mikor Gódi Gyuri 

tanította gyerekeinket zenélni, mikor Balogh Ferivel 

elmentek használt hangszereket venni és nagy 

örömmel mutatták új szerzeményeiket. Nagy 

élmény volt kórustagnak lenni, mindig is szerettem 

énekelni, de ez más volt, többet adott, egy igazi kis 

közösséghez tartoztunk. A Márton napok! Amikor a 

fa majdnem eldőlt és csak a férfiak összefogásán 

múlott, hogy nem lett baj belőle. Nagyon sokan 

dolgoztak minden évben, hogy elég virág legyen, és 

szépen fel legyen díszítve a búcsúfánk. Milyen 

sokan eljöttek és megcsodálták a fánkat, élvezték 

kultúrműsorunkat. Emlékezetesek a német és 

kétnyelvű misék is. Szomszédasszonyom szavai 

jutnak eszembe: Elmegyek a misére Évike, nem 

értem, de a jó Isten akkor is szól hozzám. Mennyit 

aggódtunk, hogy minden rendben menjen a 

Máriakéméndi ifjúsági misén. Milyen jókat főztünk 

és sütöttünk. A babos tésztánál a paprikákat is 

összekevertük, így csípősebb lett, mégis ízlett 

mindenkinek. Emlékeim között szerepelnek az 

utazásaink: színházba, beremendi lakodalomba, 

ferencvárosi svábbálba, gőzgombóc fesztiválra…És 

nem utolsó sorban svábbáljaink, ahova jegyet is 

időben kellett venni, hogy legyen hely. Ahol 

mindenki nagyon jól érezte magát és éjfél után 

mindig együtt énekeltünk…Természetesen nemcsak 

jó emlékeim vannak, de a rosszak eltörpülnek a sok 

szép és jó mellett.  Úgy érzem, ez a 25 év gyorsan 

elrepült. Sok mindent tettünk, sok mindent lehetett 

volna még, de a munkának nincs vége, ez csak egy 

állomás. Remélem, egészségem még engedi, hogy 

tehessek még nemzetiségemért. Számomra ez nem 

munka, hanem öröm, nélküle fél ember lennék. 

                                  Kratofilné Zeitvogel Éva 

A Német Ház programjait szeptembertől folytatni 

szerettük volna. A járványügyi helyzetre való 

tekintettel a programok határozatlan ideig 

elmaradnak. Német óvónői, tanítói és tanári 

képzésben résztvevők ösztöndíjban részesülhetnek. 

Várjuk jelentkezésüket! Továbbra is várunk fotókat 

és egyéb emlékeket a 25 évről. 

25 éves a Német Önkormányzat 
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Az idei évben nyáron nem készültünk a vírushelyzet 

miatt színdarabbal. 

Mivel volt időnk, szerveztünk „Nyárzáró 

gyereknapot”, mely fergetegesen sikerült. 

A délután folyamán, külön időpontokban volt lovas 

kocsikázás a Kismérésbe, hatalmas légvár, 

trambulin, kézzel hajtott kosaras körhinta, lufi 

hajtogató bűvész, bohóc előadás, kézműves asztal 

Kató Móni keramikussal (Bóly), cukoreső, 

arcfestés, csillám tetoválás, különleges hajfonatok 

készültek, kirakodóvásárosok…. egyszóval minden, 

ami egy igazi nyár végi buli hangulatának 

megalapozásához kell. 

Köszönjük a név nélküli anyagi támogatásokat, a 

zsíros kenyér mellé a zöldségféléket a lánycsóki 

kertészetből, a lánycsóki Roma és Horvát 

Nemzetiségi Önkormányzatok anyagi támogatását. 

Gyermeknapon teszteltük az idén vásárolt mobil 

hangfalunkat, amely árának egy részét a 

„Lánycsókért Közalapítvány” pályázatán nyertük. 

Köszönjük! 

 Augusztusban több tárgyi eszközre, rendezvényre 

nyújtottunk be pályázatot. Eredmények októberben 

várhatók. 

A vírus második hullámára is készülünk, mint 

tavasszal: ismét maszk varrásra hívjuk a 

lánycsókiakat. 

Októberben ingyenes maszk és ruhaosztás is lesz, 

ha a hatóságok engedélyezik. 

Lánycsóki Ifjúságért Egyesület 

A „Lánycsókért” Közalapítvány köszöni a 

személyi jövedelemadó 1 százalékából felajánlott 

támogatást. Az összegből az alábbi támogatások 

kerültek kiosztásra: 

Várjuk idén is adójuk 1%-t, melyet intézményeink, 

civil szervezeteink fejlesztésére, segítésére 

fordítunk! Adószámunk: 18306497-1-02 

SZERVEZET NEVE TÁMOGATÁS 

Lánycsóki Ifjúságért Egyesület 25.000.- 

Lánycsóki Óvoda 40.000.- 

Lánycsóki Iskola 124.950.- 

Lánycsóki Népház, Könyvtár és Kö-

zösségi tér 

33.923.- 

Lánycsóki Nemzetiségi Hagyomány-

őrző Tánccsoport 

30.000.- 

ÖSSZESEN: 253.873.- 
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Általános Iskola és AMI  

A rendhagyó tanévet rendhagyó tanévzáró és ballagás zárta. Tanévzáró ünnepélyünk a 6. osztály online 

műsorával valósult meg. Az osztályok egymást követő időpontokban tantermükben tekintették meg az 

összeállítást, melyben a tanév értékelése, a 2019/2020-as tanév eredményei is elhangzottak. Az elmúlt 

tanév legeredményesebb tanulmányi átlaggal büszkélkedő alsó tagozatos osztálya az első osztály volt 

(tanulmányi átlaguk: 4,664), a felső tagozaton pedig az 5. osztály (tanulmányi eredményük: 4,21). Ők 

átvették az osztály elismerését jelképező vándorkupát, melyet a következő tanév végéig őriznek, s majd 

akkor továbbadják a következő tanévben legeredményesebb osztálynak. 

Összességében iskolánk tanulmányi átlaga: 4,19     Magatartás átlag: 4,1 

Szorgalom átlag: 4,02          Tanulóink 20 %-a kitűnően, 21 %-uk pedig jelesre teljesített. 

A kiemelkedő teljesítményt elért tanulók, akik szorgalmukkal, magatartásukkal és a közösségi 

munkájukkal a tanévben ezt kiérdemelték, könyvjutalmakat, igazgatói és osztályfőnöki dicséreteket 

vehettek át. Sok szorgalmas, ügyes, kitartó tanulónk és szülőnk van! Az osztályfőnökök a tanteremben 

értékelték az osztály éves munkáját, és mindenki személyesen átvehette bizonyítványát. Köszönjük a tanév 

során minket bármilyen formában támogató szülőknek, hozzátartozóknak, ismerősöknek a segítségét, a 

szülői munkaközösség tagjainak munkáját, mellyel eredményesebbé tettük és élményekkel gazdagítottuk 

tanévünket! 

8. osztályos, végzős diákjaink 2020. június 28-án, vasárnap délelőtt búcsúztak az iskola udvarán rendezett 

szabadtéri ünnepség keretében. Rendhagyó, de egyben szívet szorongató és megható volt a meghívott 

vendégek sorfala, melyet az eddigi években az iskola tanulói biztosítottak. Szűk, családi keretek között 

zajló, de annál bensőségesebb és érzelmekben gazdag búcsúzót láthattunk, ahol a ballagó diákoktól 

egyénileg, személyre szólóan 

búcsúzott igazgatónő. Az általános 

iskolai tanulmányaik alatt 

kimagaslóan teljesítő diákok, idén 5 

diák, példamutató tanuló címet 

vehetett át nevelőtestületi dicséret 

keretében.  

Minden általános iskolai 

tanulmányait befejező tanulónk 

sikeres felvételt nyert az általa 

választott középiskolába, ahol 

kívánunk nekik szorgalmas és 

sikeres éveket! 
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Gondozási Központ  
 

Az idősek klubja a kialakult veszélyhelyzet miatt 

március 16-tól június 20-ig zárva volt. 

A három hónap nagyon hosszú volt mindenkinek! 

Az új helyzethez igazodva végezték a dolgozók a 

munkájukat: bevásároltak, gyógyszereket írattak, 

váltottak ki, maszkot varrtak, elvégezték az 

intézményben a szükséges takarításokat. Gondozták 

a virágokat, és az udvart is szépítgették. 

A klubtagokon kívül azoknak az időseknek, 

betegeknek is segítettünk, akik vállalták, hogy 

otthon maradnak, illetve a  hatósági  vagy önkéntes 

házi karanténosoknak. 

A június végi nyitásra felszereltük az új 

kézfertőtlenítő készülékeket  minden helyiségben, 

hogy óvjuk az időseinket.  

Az élet lassan visszatért a régi kerékvágásba. A 

nagy meleget a klub hűs falai között „vészelték át” 

klubtagjaink. Kedvenc időtöltések a klubban: 

kártyázás, tévénézés, kézimunka, egyszerűbb 

rejtvények megoldása.  

A tagjaink többsége 80 év feletti, illetve  hárman 

már a 90 évet is betöltötték. Elég sok egészségügyi 

problémával küzdenek. Így szinte mindennapos 

feladat a háziorvosi és a szakorvosi ellátáshoz jutás 

lebonyolítása, sebek kötözése, hetente vérnyomás és 

vércukor mérése, gyógyszerek adagolásának 

segítése. 

Egy kerek szülinapot is ünnepeltünk az eltelt 

időszakban.  Bernáth Ferenc klubtagunk szeptember 

21-én töltötte be a 60. évét. Jó egészséget kívánunk 

neki, járjon még sokáig közénk! 

A szokásos nyári közös fürdő látogatás elmaradt, 

illetve az idősek napi ünnepségre  és a 30 éves 

jubileumi rendezvényükre sem fog sor kerülni. 

Júliusban 1 fő helyi középiskolás teljesítette az 

intézményben a közösségi szolgálatát, augusztusban 

pedig 2 fő diákmunkás segítette a munkánkat. Mind 

a hárman fiúk voltak. Feladatuk: az ebédszállításban 

közreműködés, fűnyírás, a klub udvarának rendben 

tartása, kisebb irodai munkák voltak. 

 

Szeptember 21-től szigorítások léptek életbe a 

koronavírus járvány terjedésének megelőzése 

érdekében: 

 A gondozási központ irodájában  kötelező a 

maszk. 

 A buszos és a személyautós szállításnál  kötelező 

a maszk a sofőrnek és az időseknek is. 

 Továbbra is kötelező belépéskor a 

kézfertőtlenítés és a hőmérséklet mérés érintés 

nélküli hőmérővel. 

 

A szociális étkeztetésre is rányomta a bélyegét a 

járvány. Nagy kihívást és még nagyobb munkát 

jelentett a beérkező éthordók fertőtlenítése. Több 

intézményben, plusz munkaerő bevonásával sikerült 

ezt megoldani. Az ebéd ára változatlan maradt. Az 

első hullám idején 20 új étkezőt vettünk fel. Így a 

három település (Lánycsók, Kisnyárád, Liptód) 

szociális étkezőinek száma 120 főre emelkedett. 

 

A házi segítségnyújtás folyamatos volt az elmúlt 

időszakban. A kötelező óvintézkedéseket 

betartottuk. Ugyanúgy, mint a klubban, nagy 

segítség volt, hogy a gyógyszerek íratása, kiváltása 

egyszerűsödött a járvány miatt.   

Jelenleg nem tudunk új gondozottat felvenni ezen a 

területen. 

 

A Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat újra 

megkezdte az ügyfélfogadást Lánycsókon a 

gondozási központ irodájában. 

 

Az ügyfélfogadás ideje: szerda fél 10 – 12 óráig. 

Családgondozó:  Vicze Hajnalka 

Telefon:  06- 20-550-7566 

 

Kraftné Szabó Rita 

gondozási központ vezető 
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2020. július 4-én, szombaton a Lánycsóki 

N e m z e t i s é g i  H a g y o m á n y ő r z ő 

Néptánccsoport kedves meghívásnak tett eleget. 

Rumán László - tánccsoporti tagunk a homorúdi 

önkormányzat alpolgármestere Falunapokra hívott 

bennünket még novemberben.  A világjárvány miatt 

a rendezvényt egy napra szűkítették.  

Tánccsoportunk tíz párral képviseltette magát. 

Nemzetiségi tánccsoporthoz illően két számmal 

készültünk. Elsőnek Szentmártoni Táncok című, 

horvát számunkat adtuk elő. Az átöltözés ideje alatt 

a mohácsi fiatalok kalocsai táncokkal népesítették 

be a színpadot. Záró számként a Hosszúhetényi 

Vonatozás című számunkkal zártuk a kulturális 

műsort.  

A közönség vastapsa kárpótolt bennünket a 

fullasztó hőségben való szereplésért.  

A vendéglátókat maximális dicséret illeti, a 

hőségben gondoskodtak hideg italokról. A hűtött 

ásványvizet kérni sem kellett, ha elfogyott máris új 

palackok álltak az asztalon.  

Köszönet a színvonalas vendéglátásért! Ebédünk 

nagyon finom babgulyás volt, "desszertnek" három 

féle kalácsot hoztak: kakaós, mákos, túrós.  

Ebéd után rövid sétát tettünk a faluban. Első utunk 

alpolgármester úr vezetésével egy 100-150 éves vert 

falú házhoz vezetett. Ez a kis szoba-konyhás épület 

múzeumi érték a benne levő buboskemencével 

együtt. Kívánom, legyen szerencséjük a Múzeumi 

Felügyelet segítségével felújítani és kincsként 

megőrizni!  

 

Ápolt, tiszta, gondozott utcákat láttunk. Sajnos 

néhány ház üresen áll .... a fiatalok munka lehetőség 

hiányában elköltöztek. Mint sok más települést 

Homorúdot is utol érte az "elöregedés" . Az idős 

embereket az önkormányzat segíti: látogatással, 

ebéd kihordással. Kicsit szomorú hangulatban 

végződött a séta. A fellépés sikere és a közönség 

szeretete azonban elhalványította a délutáni 

hangulatot.  

 

Fellépés után finom szarvas ragut vacsoráztunk. Az 

időjárás is kedvezett az utca bálnak: a hangulat 

emelését a Szigetband fokozta.  

Tánccsoportunk két részletben tért haza: az 

idősebbek az éjféli kishajóval, a fiatalok a vasárnap 

reggeli első komppal.  

 

Homorúd! Alpolgármester úr! Köszönjük a 

meghívást! Gratulálunk a példás összefogáshoz! 

Remekül éreztük magunkat! Jövőre veletek ugyan 

itt! /ott/  

A Tánckar nevében Farkasné Bővíz Ágnes 

Gratulálunk! 

Szűk családi körben 2020. július 3-án házasságot 

kötött Kocsis Dézi és dr. Varga Péter.  
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A 2020/2021-es tanévet a 4. osztály évnyitó műsorával nyitottuk meg az iskolaudvaron. Igazgatónő kö-

szöntött minden diákot és dolgozót, és kiemelt figyelemmel üdvözölte iskolánk új diákjait, az első osztá-

lyosokat. 

Az intézmény számára az EMMI folyamatosan ad ki belső utasításokat, amelyeket be kell tartanunk, és 

tartatnunk. A Lánycsóki Általános Iskola és AMI a kiadott intézkedési terv, valamint az intézményi 

protokoll szerint folytatja munkáját a járvány ideje alatt. A járványügyi helyzet súlyosbodása miatt, 

gyerekeink érdekében szülők, hozzátartozók és az iskolával jogviszonyban nem állók az iskola épületében 

nem tartózkodhatnak! A gyereket az első tanítási naptól kezdve a járványügyi helyzet feloldásáig a bejárati 

ajtóig kísérhetik a szülők. Az épületbe csak a tanulók és a dolgozók léphetnek be, megfelelő fertőtlenítési 

és protokoll eljárás után. Belépéskor kötelező kézfertőtlenítést kell végezni mindenkinek, és infrás 

hőmérsékletmérés történik a portánál. A tanulók a tanítás kezdete előtt az udvaron a számukra kijelölt 

részen vagy az osztályteremben gyülekeznek, megfelelő távolságtartással. Tekintettel a járvány zárt térben 

való veszélyeire, a szülők jó idő esetén az utcai főbejárat előtt, vagy az iskola előtti parkolónál várhatják a 

tanulókat. Kérjük, ne gyülekezzenek, csoportosuljanak! Az iskola épületébe nagyon indokolt esetben, csak 

külön engedéllyel, előírások betartásával léphetnek be! Az intézmény ajtaját zárjuk, kérjük, csengessenek, 

és várják meg az alkalmazott érkezését! 

Az osztályok tantermek közötti vándorlását nagy részben megszüntettük. A szükséges informatika és 

testnevelés, valamint a csoportbontásos órák után azonnal fertőtlenítünk. Minden osztály a saját 

tantermében, valamint az udvaron tartózkodhat egész nap. A zárt közösség erősítésével a járvány 

terjedésének kockázatát tudjuk csökkenteni. Testnevelés órákat lehetőség szerint szabadban kell tartani. 

Benti foglalkozás esetén a megfelelő gyakorlatok végzésével a járványveszély csökkenthető (közvetlen 

közeli kontaktot igénylő gyakorlatok mellőzése). Az öltözőben az osztályok vándorlása között fertőtlenítést 

végzünk, a használt sporteszközök is mindig fertőtlenítve lesznek. Az osztály tantermeket naponta 

nagytakarítani és fertőtleníteni kell! Napközben a technikai személyzet takarítja a folyosókat és fertőtleníti 

kilincseket, mosdókat. Kérjük, hogy a tanulók rendszeres és gyakori kézmosását követeljék meg! A kijelölt 

fertőtlenítő pontokban kézfertőtlenítő szert helyeztünk ki (bejárat, udvar), amit használni kell! 

A több osztályt érintő rendezvények és foglalkozások egyelőre az I. félévben szünetelnek, illetve 

osztályszinten kerülnek lebonyolításra az osztályokban tanuló diákok keveredését megelőzve ezzel! A II. 

félév eseményeit a járványhelyzet fogja meghatározni! 

7 óra előtt ne jöjjenek gyerekek az iskolába, mert felügyelet és a kötelező lázmérés ilyenkor még nem 

biztosított! 

Mindenkinek köszönjük megértését, együttműködését, kívánunk minden diáknak és családjának 

eredményes és egészséges tanévet! 
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Az idei nyár, rendhagyó módon telt. Májusban ügyeleti rendszerben újraindult az élet az óvodában. A 

hónap végén már a gyerekek zöme visszatért az intézménybe. A visszaszokás mellett a legfontosabb 

higiénés szabályok tudatosítása, elsajátítása volt a legfontosabb feladatunk. 

A járványügyi előírások nem tették lehetővé, hogy a hagyományaink szerint május végén búcsúztassuk az 

iskolába készülő nagycsoportosokat. Ezzel a programmal június végéig várnunk kellett. Igyekeztünk ezt a 

napot- az előírások betartása mellett- emlékezetessé tenni. A gyerekek dalokkal, táncokkal léptek a szülők 

elé, s végül a vendégeket is táncba hívták.  

 Óvoda és Mini Bölcsőde  

 A kihagyhatatlan pizsi parti sem maradhatott el. Fergeteges hangulatú délutánt, estét töltöttek el az óvodá-

ban a gyerekek az óvó nénijeikkel, dadus nénijükkel. Változatos feladatok, meglepetés kirándulás a halas-

tóra, tűzzsonglőr bemutató színesítették a programokat. A tábortűz, az éjszakai kincskeresés, mint minden 

évben, osztatlan sikert aratott. 

A nyári élet során nagyon sok időt töltöttünk az udvaron. Kihasználtuk udvarunk nyújtotta lehetőségeket. 

Testközelből figyelhettük a földeken folyó betakarítási munkálatokat, a rengeteg felettünk röpködő mada-

rakat. Mindennap ismerősként köszöntöttük a felettünk elszálló gólyákat, akik nem egyszer a kéményün-

kön időztek. Megjelenésük minden alkalommal lázba hozta a gyerekeket, s harsogott az udvar a közös 

mondókázástól! 

„Gólya, gólya vaslapát, 

hozzál nekünk kisbabát! 

Egyet, kettőt, hármat…..” 

Reméljük, kérésünk meghallgatásra talál!!! 
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A „Lánycsókért” Közalapítvány támo-

gatásából, 40 ezer Ft értékben homo-

kozó játékokat, dömpereket vásárol-

tunk. Öröm volt a gyerekek csillogó 

tekintetét látni, amikor a dobozokból 

előkerültek a szebbnél-szebb játékok.  

Augusztusban, ebben az évben 1 hétre 

zártuk be az intézményt, amikor a mos-

dók meszelése, valamennyi csoport-

szoba fertőtlenítése megtörtént. 

Szeptembertől több személyi változás 

is történt az óvodában, melyről a szülő-

ket a közös, év eleji szülői értekezleten 

tájékoztattuk. Egy óvodapedagógus 

másik óvodában folytatja munkáját, 

csapatunk két új kolléganővel bővült, 

Schmidt P. Mariann és Gaál Nikolett 

személyében. 

Szeptember első napján megteltek élettel, zsivajjal csoportszobák. A régi óvodások örömmel köszöntötték 

egymást. Az iskolába készülő régi nagycsoportosok izgatottan, a gyönyörű iskolatáskáikat büszkén mutat-

va az udvaron gyülekeztek, hogy együtt induljanak az iskolai évnyitóra. 

A szeptember nemcsak a vidám kacagástól hangos, hanem a bánatos sírástól is. Sok kisgyermek most 

kezdte meg az óvodát. Az ő életükben ez egy igen nehéz időszak, hiszen a biztonságot nyújtó családból 

most egy számukra idegen környezetbe kerülnek, ahol már hosszabb-rövidebb időre édesanyjuktól is el kell 

válniuk. Ezeket a kezdeti nehéz napokat igyekszünk megkönnyíteni számukra, hogy minél hamarabb vidá-

man érkezzenek reggelente, s az elválás már ne okozzon számukra gondot, s boldog, tartalmas időszak kez-

dődjön számukra. 

 

Szeptemberben a Magyar Falu Programnak köszönhetően elkészült a hátsó udvar új kerítése.  

Pályázati lehetőségeknek köszönhetően részt vehettünk a mohácsi Rókus Oviban egy zenés műsoron, vala-

mint az óvodánkban „Egészségnapot” tarthattunk. A program keretében az egészséges táplálkozással, a he-

lyes kézmosással ismerkedhettek meg a gyerekek játékos formában. A közös testmozgástól, illetve a ferge-

teges táncházban kellemes elfáradtunk. 

 

Az előttünk álló hónap is bővelkedik programokban. Az „Egészségnap” folytatódik. Sajnos az októberre 

tervezett „Jótékonysági bál az óvodáért” a járványügyi helyzet miatt elmarad.  

Egy örömteli eseményre azonban sor kerül. Az óvoda egykori vezetője, Féth Józsefné Vera néni átvehette 

ARANYDIPLOMÁJÁT, ebből az alkalomból köszöntjük. 

 

Október 1-től reggel, érkezéskor kötelező lesz a testhőmérséklet mérés! Kérjük a tisztelt Szülőket, hogy 

közreműködésükkel segítsék munkánkat! Mindannyiunk közös érdeke, hogy óvodánk zavartalanul működ-

hessen. Ez csak közös összefogással, az előírások betartásával sikerülhet. 

 


